
 

 

Informační centrum pro rozvoj 
zemědělství a venkova Ústeckého kraje 
tel, fax: 476 700 658 mobil: 724 261 978 e-mail: oakmo@oakmo.cz www.kisuk.cz  

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Dne 13.3.2018 se konala valná hromada OAK Most – Teplice v SŠT Most – Velebudice za 
účasti 51 účastníků – členů OAK Most a hostů. 
Hlavním hostem byl prezident AK ČR Ing. Zdeněk Jandejsek, kterého jsme velmi rádi a 
srdečně přivítali a strávil s námi celou valnou hromadu, po které následovala panelová 
diskuze s prezidentem. 
Dalšími hosty byly – Ing. Monika Zeman, MBA – vedoucí odboru životního prostředí a 
zemědělské a akreditovaná poradkyně MZe Ing. Jaroslava Šamsová. 
 
Valná hromada probíhala podle programu na pozvánce. 
 
Hlavní zprávu o činnosti Okresní agrární komory Most, jak po stránce ekonomické, výrobní, 
zprávu o informační a vzdělávací činnosti IC, tak i provedených aktivit mimo náplň vlastní 
činnosti přednesla Ludmila Holadová – ředitelka OAK Most. 
 
Zprávu z jednání dozorčí rady přednesla Ing. Lenka Valentová, bývalá předsedkyně dozorčí 
rady a návrh na rozdělení HV za rok 2017 a schválení roční účetní závěrky přednesl František 
Vlček z dozorčí rady. 
 
Na valné hromadě byly vyhlášeny výsledky voleb orgánů OAK Most, a to: 
 
PŘEDSTAVENSTVO: 
 

předsedkyně Ing. VALENTOVÁ Lenka firma Ing. Josef Valenta, s.r.o. 

místopředseda Ing. BEDNÁR Ivo firma FYTON spol. s r.o. 

člen HORÁK Zdeněk SHR Saběnice 

 
 
DOZORČÍ RADA: 
 

předseda VLČEK František SHR Brozánky 

místopředseda CHARVÁT Aleš firma ZEVA, s.r.o. Bečov 

člen 
Ing. KURACHOVÁ – 
PODOLÁNOVÁ Jaroslava 

firma EQUI Bořen Svinčice, s.r.o. 
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Orgány OAK Most byly zracionalizovány tak, aby byly operativní, rychle usnášení schopné a 
také se změnila věková struktura. Je předpoklad, že v tomto složení bude představenstvo i 
dozorčí rada velmi dobře pracovat. 
Zprávu návrhové komise přednesl soukromý zemědělec Zdeněk Horák ze Saběnic. 
Všechny zprávy jsou zveřejněny na stránkách OAK Most www.kisuk.cz. 
 
II. blok – panelová diskuze za účasti prezidenta AK ČR – Ing. Zdeňka Jandejska 
 
Prezident AK ČR v úvodu reagoval na přednesené zprávy členů OAK a ředitelky Ludmily 
Holadové, prohlédl si výroční zprávu za rok 2017 a pochválil činnost OAK Most, že patří mezi 
nejlepší agrární komory v ČR. Uvedl, že k výroční zprávě není, co dodat, ani k hlavní zprávě 
přednesené na valné hromadě, že jsou tam obsaženy i ty nejaktuálnější závěry ze všech 
jednání AK ČR z Bruselu, na MZe ČR, SZIFu, ve vládě apod. 
 
Ve svém projevu prezident AK ČR Ing. Jandejsek uvedl:  
 

AK ČR má 3 základní cíle k řešení: 

1) maximální spolupráce s V4 a dalšími státy, které se přidružily 

2) maximální využití času a využití europoslanců a lidí, kteří jsou v komisích v EU – naši 
zástupci nejsou aktivní (př. velká konference svolaná v Bruselu – nezúčastnil se ani 
jediný český zástupce, všichni cizí přišli – jaký je stav europoslanců – vysíláme tam 
lidi, které odkládáme (např. p. Telička, Dlabajová a další) dostali funkci a dělají vše 
proti zájmům státu, měli by tam být zvoleni lidi, kteří chtějí něco dělat  

3) obhajovat práci zemědělců – priority – podstatně zvýšit informovanost, ohleduplnost 
práce zemědělců – priority AK v zemědělském sektoru 

 
Priority, co chceme posílit od EU: 

1) podpory zaměřit na zemědělce, kteří něco vytváří – RV, ŽV, zelenina, ovoce atd. 

19. 9. 2018 bude prezident jednat v Bruselu – sejde se s kolegy z Německa 

2) peníze na citlivé komodity – 15% zvýšit – podpořit ovoce, zeleninu (je pouze 28%) 

3) jednat s MZe, vládou, MF (paní ministryně je zemědělství nakloněna) 

4) zelená nafta, platí jen pro rok 2018 – teď se musí schválit – nebo přijdeme o mnoho 
finančních prostředků 

5) precizní zemědělství – má velký význam zejména v oblastech, kde jsou eroze 

6) dotace – prosadit, aby byly odpočitatelné položky od daní – tento rok nelze 
uskutečnit (zdanění církevních restitucí), pro další rok by se mohlo prosadit 

 

Hlavní priority: 
 

• VODA – ENERGIE – POTRAVINY 

• PŮDA – národní bohatství – je nutno využít ve prospěch lidstva – dbát o úrodnost 
půdy, zachovat vodu v půdě; je třeba vápnit! 

• export RV a ŽV – máme skvělé výsledky -  mléko 300.000 ks dojnic - ⌀ dojivost 9.500 l 
– řadíme se k Americe, Izraeli a Holandsku 

• 300.000 l mléka vyvážíme bez přidané hodnoty, ale dovezeme až 700.000 l 
v mléčných výrobcích – jogurty, sýry atd. 

• krávy dojné – jen 28,6% oproti r. 1990 
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• prasnice – necelých 27% oproti r. 1990 

• ochrana půdy – zastavit výstavbu na nejúrodnějších plochách – 500 ha už je 
zastavěno 

• HZP se transformuje – do r. 2000 používány stále ceny staré, od r. 2000 pak nové 
stále ceny, nyní se vykazuje v běžných cenách a to je velký rozdíl – jsme na 66,7% HZP 

• SRN dotace na mléko 3-4 Kč/1 l – my 0,70 Kč /1 l 

• SRN zatímco my snižujeme výrobu, v SRN a dalších zemích šla podstatně nahoru 

• národní dotace činí u nás ¼ oproti Německu 

• na citlivé komodity jde 15% dotace 

• červené maso dostává v SRN až 20,- Kč / 1 kg další dotaci 

• 100.000 kamionů k nám přijíždí – vliv na životní prostředí 

• hmotné rezervy potravin, rezervy v ČR jsou pouze na 1,3 dne! 

• upravit zákon o významné tržní síle 

• odmítnout zastropování 

• velmi důležité je, abychom zastávali zájmy ČR, snažit se, abychom byli v těchto 
podmínkách soběstační 

• jsme konkurenceschopní, o čemž svědčí dosažené výsledky: 
o užitkovost dojnic ⌀ 9.500 l / 1 dojnice 
o odchov selat – 34 ks / 1 prasnice za rok – jde o nadprůměrný výsledek 
o slepice – vejce – 335 ks vajec na 1 slepici! 

• registrace zemědělců – živnost vázaná! – je velmi potřeba 

• zákon o prodeji a pronájmu zemědělské půdy – ten, kdo na půdě hospodaří by měl 
vědět, jestli je jeho půda prodána – zatím neví 

• nájem by měl být minimálně na 5 – 7 let 

• zjednodušit zaměstnávání cizinců 

• kontrolovat dovozy 

• zjednodušit poskytnutí dotací 

• PRV – vyhodnotit! 

• fond těžko pojistitelných rizik – stanovit pravidla dopředu – pomoc zemědělcům, aby 
mohli fungovat – mělo by mít účinnost od r. 2019 

 
Nové programové období po roce 2020: 

• prezident není přesvědčen, že se to stačí (jsou volby – 2 měsíce prázdnin, činnost 
Bruselu – nulová, předvolební agitace atd.) – takže se uvidí, zda se to stačí 

• 25. výročí AK ČR – září – poděkovat lidem, kteří to vydrželi 

• 100 let Československa – bude vydána brožura – jak to vypadalo před 100 lety, a co 
udělaly roky 1990 – 2000 

 



Po tomto projevu byla otevřena diskuze, která byla velmi živá. Řešily se dotace do včelařství, 
životní prostředí, výchova mladých, velké připomínky ke školství – výchova začíná v rodinách, 
dotace a jejich vyplácení atd. 
 
Všechny dotazy byly zodpovězeny a všichni se rozcházeli s tím, že byli obohaceni o nové 
poznatky z Agrárního sektoru týkající se zejména společné zemědělské politiky po r. 2020. 
Tato politika je pro všechny naše zemědělce velmi důležitá, aby měli stejné podmínky jako 
v ostatních zemích EU a byli konkurenceschopní. 
 
 
 
V Mostě, dne 23. 2. 2018 
Vydává: OAK Most – IC 
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VALNÁ HROMADA SE VELMI VYDAŘILA! 
JE NUTNO PODĚKOVAT PŘEDEVŠÍM PREZIDENTU 

AK ČR ING. ZDEŇKOVI JANDEJSKOVI, 
 ŽE S NÁMI VYDRŽEL PO CELÝCH 5 HODIN VALNÉ 

HROMADY A OTEVŘENĚ HOVOŘIL O VŠECH 
PROBLÉMECH, KTERÉ V SOUČASNÉ DOBĚ ŘEŠÍ 

S MZE, MF, VLÁDOU A BRUSELEM. 


